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Třetina podnikatelů zvažuje přesun do daňového ráje 
Na daňových rájích podnikatelé oceňují minimální daně a benevolentní podnikatelské prostředí. 

Téměř 30 % podnikatelů oslovených agenturou ČEKIA by v horizontu tří let uvažovalo o přesunu 
svého podnikání do daňového ráje. Hlavními důvody jsou obavy ze zvyšování daní a politická 
nestabilita. Informace vyplývají z exkluzivního průzkumu, který provedla Česká kapitálová infor-
mační agentura (ČEKIA) mezi 1100 podni-
kateli. 

Na otázku „Uvažovali byste v horizontu 
tří let o přesunu podnikání do daňového 
ráje“ kladně odpovědělo 29 % z 1100 oslo-
vených respondentů. Důvodem k takovému 
kroku by bylo zvyšování daní (53 %), ros-
toucí politická nestabilita (31 %), často se 
měnící legislativa (22 %), nebo vyšší zisky 
z podnikání (22 %). Pouze 8 % oslovených 
podnikatelů daňový ráj zcela odmítá. 
„Výzkumy agentury ČEKIA jednoznačně 
potvrdily, že vlastníci firem citlivě reagují 
na daňové zatížení, stejně jako na podnika-
telské prostředí v České republice,“ komen-
tuje výsledky analytička společnosti ČEKIA, Petra Štěpánová. „Z doplňujících komentářů podni-
katelů, které ČEKIA v rámci ankety získala, dále vyplývá, že se podnikatelé obávají volebního 
vítězství levice a s tím očekávaného růstu daní,“ dodala Petra Štěpánová. Více než tři čtvrtiny pod-
nikatelů si pod pojmem „daňový ráj“ vybaví výrazné daňové zvýhodnění (78 %), resp. anonymitu 
společnosti a jejich vlastníků (18 %). Na druhou stranu 16 % respondentů si v souvislosti 
s daňovým rájem vybaví podvodníky a praní špinavých peněz. 

Kromě daňových úlev majitelé českých firem na daňových rájích nejčastěji oceňují žádnou nebo 
minimální byrokracii při podnikání (44 %), minimální kontroly ze strany úřadů (34 %), výhody 
odlišného podnikatelského prostředí (27 %), stejně jako ochranu majetku (24 %) nebo anonymitu 
vlastnictví (20 %). „Výsledky průzkumu agentury ČEKIA potvrdily, že podnikatelé v daňových 
rájích kromě minimálního daňového zatížení vyhledávají především naprosto benevolentní podni-
katelské prostředí,“ zhodnotila Štěpánová. 

České stavebnictví by se mohlo odrazit od dna v roce 2013 
České stavebnictví by se mohlo odrazit ode dna a zaznamenat nárůst v roce 2013, tedy zhruba 

dva roky po odhadovaném obecném oživení ekonomiky. Řekl to prezident Svazu podnikatelů ve 
stavebnictví Václav Matyáš. Ani čísla za první dva měsíce nejsou pro svaz optimistická. V únoru 
stavební produkce v ČR podle údajů ČSÚ klesla ve stálých cenách meziročně o 23,6 procenta po 
lednovém poklesu o 25,6 procenta. Pozemní stavitelství, do kterého patří hlavně výstavba budov, v 
únoru meziročně snížilo výkon o 29,5 procenta, inženýrské stavitelství kleslo o 5,5 procenta. „Co 
je nyní nejdramatičtější, je propad zakázek, a to nesignalizuje absolutně nic dobrého,“ poznamenal 
Matyáš. Pokles veřejných stavebních zakázek v prvním čtvrtletí pokračoval. Od ledna do března se 
meziročně snížil o 43,5 procenta na 22,3 miliardy korun. Nejvíce se propadly veřejné zakázky do 
dopravních staveb, a to o 77 procent na 4,6 miliardy korun. Vyplývá to z nejnovější analýzy inže-
nýrské a poradenské společnosti ÚRS Praha. 

Stále tak platí odhad SPS, že v letošním roce kvůli dopadům krize zmizí z trhu až 30 000 staveb-
ních míst, tedy zhruba pět až šest procent ze všech. Ve stavebnictví podle údajů SPS pracuje asi 
450 000 lidí. Letos by tak měl z trhu zmizet stejný počet pracovních míst jako loni. „A to pořád 
hovoříme o variantě, která je optimistická,“ podotknul Matyáš. 

TÉMA: Fasády 
Sladit energetické a výrobní úspory 
Architektonický záměr využil tří systémů 
Spolehlivé opláštění pomocí dílců 
Efektivní materiál k udržitelnému stavění 

PŘÍPRAVA STAVEB 
Bezpečnostní grafické značky 
Projektové hospodaření a plánování 

TECHNOLOGIE – KONSTRUKCE 
Polyfunkční objekt s obytným souborem 
Český produkt s přidanou hodnotou 

VADY A PORUCHY 
Tři věže na renesančním domě 

ZAJÍMAVÁ STAVBA 
Architektura s technologií aquaparku 
Rozverný vodní svět 

MATERIÁLY – VÝROBKY 
Okenní profil s energetickou úsporností 
Pasivní dům s vnitřním komfortem 
Více denního světla, úspor a designu 
Fóliové izolace 
Modulové obytné systémy 

STROJE – ZAŘÍZENÍ 
Inteligentní automatické dveře 
Trojice novinek z mnichovského veletrhu 
Kompaktní vůz je podřízen užitku 

EKONOMIKA 
Problematika odměn za střešní konstrukce 

PŘÍLOHA 
Public Private Partnership 
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PSJ: pokles výnosů a zachování rentability 
PSJ, a.s. bilancuje loňský rok, který byl celosvětově ovlivněn finanční a realitní krizí. Ta se 

z pohledu celé Skupiny PSJ projevila poklesem celkových výnosů. Rentabilita zakázek si však 
udržela hladinu předchozích let. Konsolidované výnosy celé skupiny dosáhly 3,94 miliardy korun 
a zisk skupiny před zdaněním činí 136 milionů korun. 

Mateřská společnost PSJ, a.s., se na výsledcích podílela obratem 3,08 miliardy korun a její zisk 
před zdaněním dosáhl 131 milionů korun. V roce 2010 plánuje skupina PSJ zhruba patnáctipro-
centní růst realizovaných objemů a zisk přesahující 150 milionů korun. 

„V oboru stavebnictví lze pozorovat nejhorší důsledky negativního ekonomického vývoje v 
pozemním stavitelství v privátním sektoru, tedy v segmentu, na který jsme zaměřeni. Ubylo nově 
zahájených projektů a některé již zahájené zakázky se potýkají s problémy, jsou etapizovány nebo 
se posouvá jejich termín realizace. Proto jsme už v průběhu roku 2008, kdy se začaly objevovat 
první příznaky krize, začali měnit naši marketingovou strategii. Jde o dlouhodobý proces, tudíž 
výsledky lze pozorovat až v určitém časovém posunu. Přesto předpokládáme, že by se v roce 2010 
měly tyto kroky příznivě projevit zejména na našich výsledcích v oblasti exportu. Při výrazném 
výpadku soukromých investic jsme se vrátili k usilování o zakázky ve státní, municipální a regio-
nální sféře. Zároveň však nadále musíme být velmi opatrní při realizaci našich developerských a 
rozvojových projektů,“ zdůraznil generální ředitel a předseda představenstva PSJ, a.s., František 
Vaculík.  

„Důsledky propadu celé české ekonomiky se ještě budou výrazně projevovat. Budeme čelit vý-
padku investic v privátním i státním či municipálním sektoru. Očekávám, že se s projevy krize 
budeme muset vypořádat i v letech 2010 - 2011 a stavební trh dozná v následujících letech výraz-
ných změn. Předpokládám, že projekty privátních investorů a developerů budou zahajovány velmi 
opatrně, neboť jen velmi složitě budou hledat svůj odbyt v podobě pronájmu kanceláří či prodejích 
bytů,“ uvedl František Vaculík. 

Mostní dílo roku 
Vítězem soutěže Mostní dílo roku 2008 v 

kategorii novostavba se stala stavba železniční 
estakáda Sluncová, Praha - Nové spojení. Druhé 
místo pak získal silniční most přes Moravu v 
Olomouci. Výsledky soutěže byly vyhlášeny na 
Mezinárodním sympoziu Mosty 2010, které se 
koná při stavebním veletrhu IBF v Brně. Soutě-
že se mohly zúčastnit mosty, které byly zkolau-
dovány v roce 2008.  

Porota při hodnocení přihlížela ke kvalitě 
projektu, provedení mostu a v neposlední řadě 
také k estetickému vzhledu mostního díla. Obě stavby realizovala společnost Skanska. 

ECM Real Estate Investments snižuje ztrátu 
Developerská společnost ECM Real Estate Investments za rok 2009 snížila ztrátu podle odhadů 

na zhruba 39,3 milionu eur, tedy asi na 997 milionů korun. V roce 2008 měl developer ztrátu 
102,5 milionu eur (kolem 2,6 miliardy korun). Tržby ECM REI z pronájmu a služeb se loni podle 
průměru z odhadů zvýšily na 16,35 milionu eur (zhruba 415 milionů korun) z předloňských 13,2 
milionu eur (asi 335 milionů korun). ECM REI patří v Česku mezi významné stavitele zvláště 
podnikatelských nemovitostí. Firmu založil v roce 1991 její současný šéf a většinový majitel Mi-
lan Janků. Firmu s akciemi na pražské burze v současnosti kontroluje prostřednictvím společnosti 
ECM Group. Společně se skupinou PPF vytváří Janků realitní PPF ECM Holding, ECM REI ale 
součástí společného podniku není. Kromě Česka podniká ECM REI také v Rusku a Číně. 

Evropská dotace na vilu Tugendhat 
Obnova brněnské vily Tugendhat, která je 

jako jediná česká stavba moderního umění 
zapsána na seznamu UNESCO, se zaplatí z 
větší části z evropské dotace. Získala ji brněn-
ská radnice. Dotace by měla pokrýt asi 88 
procent nákladů. 

Velký solární park nedaleko Loun 
Společnost Conergy získala zakázku na 

stavbu fotovoltaického parku o výkonu 1,1 
MWp (megawattpeak) nedaleko Loun. Hod-
nota zakázky přesahuje 72 milionů korun a 
park se bude rozkládat na 24 000 metrech 
čtverečních. 

Firmě Swietelsky rostly silniční zakázky 
Největší jihočeskou stavební firmu Swietel-

sky stavební, s.r.o., loni zasáhla krize hlavně v 
pozemním stavitelství, u silničního a inženýr-
ského stavitelství zaznamenala mírný nárůst 
objemu prací, řekl jednatel firmy Petr Čížek. 
Letos se pravděpodobně trend obrátí a bytová 
výstavba vzroste na úkor infrastrukturních 
staveb. 

Silnice Jičín loni zvýšily zisk 
Stavební společnost Silnice Jičín loni zvýši-

la zisk o pět procent na 15,2 milionu korun. 
Výnosy firma zvedla o 11 procent na 358 
milionů korun.  

Firma majetkově patří do uskupení Medis 
Holding z Hradce Králové. Společnost má asi 
100 zaměstnanců. 

Developeři podporují prodej snížením cen i bonusy 
Trh s novými byty ve středních Čechách 

ovlivnila hospodářská krize jen částečně. 
Někteří developeři pokles zájmu kupujících 
nezaznamenali, jiní na něj reagovali snížením 
cen nebo zvýšením bonusů. Některé projekty 
firmy rozdělily na etapy. 

V Plzeňském kraji větší bytové projekty stojí 
Více než rok trvající krize zastavila zejména 

větší bytové projekty v Plzeňském kraji. Nyní 
se pracuje pouze na stavbách nejvíce jednoho 
dvou domů s 50 byty ve větších městech a 
dokončují se domy rozestavěné v době před 
krizí. Podle stavebníků se situace letos nezlep-
ší, ale realitní makléři cítí oživení. 

Až 30 procent neprodaných bytů 
V některých developerských projektech v 

Jihomoravském kraji je vlivem krize až 30 
procent volných neprodaných bytů. Je to vý-
razně více než v období před globální ekono-
mickou krizí, kdy se běžně vyprodávaly nové 
bytové projekty už v době, kdy ještě nestála 
ani hrubá stavba. 

Elektrárna na slámu za miliardu Kč 
Společnost EKEZ z Hradce Králové chce na 

okraji města postavit tepelnou elektrárnu na 
slámu a dřevní štěpku za asi miliardu korun. 
Zdroj s výkonem minimálně 15 megawattů by 
měl vyrůst v areálu strojíren BEZ Motory ve 
čtvrti Plotiště. Stavba zřejmě začne letos v 
září a hotova má být do konce roku 2012. 
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Solární zdroj o výkonu 13,6 MW 
Zhruba na 25 hektarech bývalého vojenské-

ho cvičiště na okraji Stříbra vznikla solární 
elektrárna o výkonu 13,6 MW. Postavila ji 
česká firma Solar Stříbro z Mrákova, za níž 
stojí německý kapitál. Ve zkušebním režimu je 
od ledna, do plného provozu najel zdroj tento 
měsíc. 

Není dohoda s farmářkou o pozemcích pro D11 
Vláda nedostane podepsané smlouvy s far-

mářkou Ludmilou Havránkovou o získání 
jejích pozemků pro dostavbu dálnice D11 k 
Hradci Králové. Stále totiž není hotový zna-
lecký posudek pro ocenění směňovaných po-
zemků. 

Nový konkurz na opravy Karlova mostu 
Další etapu rekonstrukce Karlova mostu, při 

níž se opraví plášť mostu, by mohla provádět 
jiná firma. Praha jako investor vypíše na po-
slední etapu nové výběrové řízení, řekl radní 
pro kulturu Ondřej Pecha.  

Třetí etapa oprav začne nejdříve za dva 
roky, magistrát chce předem zahájit diskusi o 
tom, jak historické zdivo opravit. Současná 
fáze oprav, za niž město dostalo pokutu, se 
prodlouží až do konce letošní turistické sezo-
ny. 

Bouwfonds chce v ČR postavit 1000 bytů 
Nizozemská developerská společnost Bouw-

fonds připravuje v Česku výstavbu přibližně 
1000 bytů a rodinných domů. Investice do 
plánovaných projektů překročí miliardu korun. 
Stavby mají vyrůst například v Ostravě, Hrad-
ci Králové nebo Pardubicích, řekl na tiskové 
konferenci jednatel tuzemské části firmy Petr 
Kouřil. 

Developeři rozšíří pražské outletové centrum 
Developerské společnosti TK Development 

a LMS Outlets zahájí příští týden stavbu druhé 
části outletového centra Fashion Arena v praž-
ských Štěrboholích, která si vyžádá investici 
160 milionů korun. 

Výroba cementu v prvním čtvrtletí klesla o 28 procent 
Cementárny v ČR vyrobily za letošní první 

čtvrtletí 390 434 tun cementu, tedy o 28 pro-
cent méně než za stejné období před rokem. 

Crestyl oživila projekt za 7,5 mld. Kč 
Bytový a kancelářský projekt společnosti 

Crestyl na rozhraní pražského Karlína, Libně a 
Holešovic je těsně před zahájením. První etapa 
stavby za 7,5 miliardy korun měla být původ-
ně dokončena v letošním prvním čtvrtletí, 
hospodářská krize ale zahájení stavby posunu-
la. Pro zahájení stavby musí developer ještě 
předem pronajmout a prodat část plánovaného 
areálu. 

Bízková chce dát čtyři miliardy na zateplení domů 
Nová ministryně životního prostředí Rut 

Bízková chce dát z programu Zelená úsporám 
čtyři miliardy korun na zateplování veřejných 
budov v majetku měst a obcí. Program jim 
chce jednorázově otevřít ve druhé polovině 
letošního roku. 

Pražské Jižní Město získá novou dominantu 
Nejen okolí stanice metra Háje, ale celé pražské Jižní Město, by měl do čtyř let výrazně oživit 

rozsáhlý, nově projektovaný komplex administrativních a komerčních budov s názvem „Porto 
Háje“. Melit si klade ambiciózní cíl doplnit chybějící občanskou vybavenost a vytvořit nové přiro-
zené centrum Jižního Města. To by se tak mělo stát pro jeho obyvatele nejen místem setkávání a 
trávení volného času, ale rovněž zdrojem nových zajímavých pracovních příležitostí. 

Investorem projektu Porto Háje je společnost Melit a.s. Architektonický návrh vytvořila architek-
tonická společnost Helika, která stojí za takovými 
projekty, jako je například Národní technická 
knihovna, Sazka Arena, Galerie Butovice či Cent-
rum Chodov. 

Porto Háje tvoří obchodní centrum, dvojice 
administrativních budov, bytový dům a tři pod-
zemní parkoviště. Celková projektovaná plocha 
obchodního domu je 42 500 m2. Jeho součástí 
bude i pomyslné náměstí vyhrazené pro volnoča-
sové aktivity a kulturní akce. Samotné obchodní 
centrum bude přístupné ze stanice metra Háje a 
z dalších pěti směrů. První dvě podlaží budou tvořit obchody, jejichž skladba bude uzpůsobena 
potřebám obyvatel Jižního Města, ve třetím patře budou kavárny a restaurace. Nový obchodní dům 
funkčně plně nahradí původní objekt, který je již po dlouhá léta ve špatném technickém stavu. 

„Vertikální budova logicky zakončuje pás zeleně tvořený Centrálním parkem, horizontální budo-
va odkazuje na nový středobod dění na Jižním Městě,“ vysvětluje urbanisticko-architektonické 
pojetí architekt Vladimír Kružík z architektonické kanceláře Helika. 

Dokončena hrubá stavba CPI City Center v Ústí nad Labem 
V polovině dubna byla dokončena hrubá stavba administrativně-obchodního komplexu CPI City 

Center v Ústí nad Labem investorské a developerské skupiny CPI, jejíž výstavbu realizuje jihlav-
ská společnost PSJ, a.s., generální dodavatel projektu. 

Víceúčelový komplex v centru města zahrnuje kancelářskou budovu, čtyřhvězdičkový kongreso-
vý hotel Clarion a v menší míře obchody a 
služby se supermarketem. Zázemí doplňuje 
vlastní parkování v podzemní části komplexu. 
„Kancelářské prostory nabízíme místním fir-
mám i zahraničním a národním společnostem, 
které ocení moderní, funkční a energeticky 
méně náročnou budovu,“ uvedl manažer pro-
nájmu CPI Group Pavel Jirásek. 

Pronájem kanceláří zahájila CPI Group již 
počátkem roku. Kanceláře typu A o celkové 
pronajímatelné ploše 5700 m2 se nacházejí ve 
třech nadzemních podlažích. Nájemci mohou 
zvolit jednotky od 190 m2 až po velikost celé-
ho patra (až 2130 m2). Výhodou je vlastní 
parkování přímo v objektu, umístění komplexu v centru města a dobrá dopravní dostupnost, dále 
konferenční prostory v přilehlém čtyřhvězdičkovém hotelu, možnost stravování nájemců 
v hotelové restauraci a ubytování firemních hostů. Nezanedbatelnou položku tvoří nabídka obcho-
dů a služeb, jejichž skladba se zaměřuje na každodenní potřeby chodu firem. Chybět nebudou ani 
kavárny a provozy rychlého občerstvení a supermarket TESCO Express. 

Cyklotrasa mezi Hlukem a Dolním Němčí 
Díky nové cyklostezce v celkové délce přes 3,5 km budou moci nyní pohodlněji a bezpečněji 

cestovat obyvatelé Hluku a Dolního Němčí do práce a do školy, za sportem i zábavou. Nebudou již 
muset jezdit po místní silnici druhé třídy 
mezi obcemi, kde kvůli značnému provozu 
docházelo k vážným nehodám. 

Investorem cyklostezky jsou obec Dolní 
Němčí a město Hluk. Na stavbu za 23 milio-
nů Kč (vč. DPH) získaly obce dotaci Státní-
ho fondu dopravní infrastruktury ve výši 
56,3 %. Na výstavbě cyklostezky se podílely 
společnosti Skanska a Strabag. Téměř 2,7 
kilometru cyklostezky má nový cementobe-
tonový povrch o tloušťce 180 mm a šířce 2,5 
m, na zbývajícím úseku je zámková dlažba 
v délce 642 metrů o tloušťce 80 mm a šířce od 2,5 do 3,0 metrů a je položena do betonových ob-
rubníků. V úseku dlouhém 210 metrů, kde stezka prochází místním biokoridorem, je použito zpev-
něné kamenivo o tloušťce 100 mm. Šířka stezky zde dosahuje 2,5 m. 
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• Mgr. Jiří Bárta, LL.M., posílil tým odborní-
ků pražské kanceláře bpv Braun Partners. Po 
ukončení studií práv na Karlově univerzitě 
v Praze a Právnické fakultě Univerzity 
v německém Pasově pracoval dva roky u spo-
lečnosti DuPont 
Conoco ČR a od 
r o k u  1 9 9 8 
v mezinárodní 
advokátní kance-
l á ř i  L o ve l l s 
v Praze. Zde od 
roku 2007 řídil 
real estate practi-
ce group.  

Ve společnosti 
bpv Braun Part-
ners převzal vede-
ní oddělení real 
estate a mimo to bude podporovat tým 
v oblasti vedení sporů a zastupování 
v rozhodčích řízeních. Kromě mateřské češti-
ny mluví anglicky, německy, rusky a francouz-
sky. 
• Miloš Veselý se stal finančním ředitelem 
Window Holding. Na této pozici nahradil 
Stanislava Hášu, který ze společnosti odešel. 
Veselý předtím pracoval v Saint Gobain sedm 
let jako finanční ředitel pro Českou republiku, 
Slovensko a Maďarsko.  

Vystudoval Provozně ekonomickou fakultu 
Vysoké školy zemědělské v Praze. Od roku 
1990 pracuje v oblasti financí, od roku 1994 
na postech finančního ředitele. 

• Seminář: Zákon o pozemních komunika-
cích z hlediska stavební činnosti se uskuteč-
ní 5. května. Přednášet bude JUDr. Pavel Fas-
tr, spoluautor zákona o pozemních komunika-
cích č. 13/1997 Sb. Obsahem školení budou i 
aktuální novely a související zákony a vyhláš-
ky (např. zákon o urychlení výstavby dopravní 
infrastruktury č. 416/2009 Sb.). 
• Seminář: Novela zákona o veřejných za-
kázkách ve stavebnictví se koná 20. května. 
Bude se věnovat aktuální i připravované le-
gislativě v oblasti veřejných zakázek, zadávací 
dokumentaci, technickým podmínkám, kvali-
fikaci, zadávacím řízením atd. Přednáší Mgr. 
Tomáš Machurek, spoluautor návrhu zákona č. 
137/2006 Sb. Obě akce pořádá STUDIO 
AXIS, spol. s r.o. Více informací na adrese  
www.studioaxis.cz. 
• Kurz: Rozpočtování pro začátečníky je 
určený všem začínajícím rozpočtářům, absol-
ventům nebo dalším profesním odborníkům, 
kteří potřebují získat základy v rozpočtování 
stavebních prací. Na tuto akci navazuje tříden-
ní kurz Oceňování stavebních prací. Další 
informace jsou k dispozici na internetové 
adrese www.callida.cz. 

Nové fasádní kazety 
Pro dosažení výjimečné fasády vyvinula společnost Lindab nové fasádní kazety řady Premium, 

které lze aplikovat na obvykle užívané nosné konstrukce. O jejich jedinečnosti svědčí mnoho od-
lišností od ostatních podobných výrobků. Navzdory všude zmiňované ekonomické krizi je stále 
mnoho investorů, kteří očekávají od svého nově budovaného nebo rekonstruovaného objektu i 
architektonickou hodnotu. 

Kazety jsou dodávány v takřka libovolných velikostech, čímž není nutno přizpůsobovat fasádu a 
otvory kazetám. Volnou ruku mají architekti i při volbě odstínu. Na výběr jsou dvě povrchové 
úpravy – PVDF 25 µm se čtyřmi základními odstíny nebo práškové lakování 60 µm, kde lze zvolit 
jakýkoli odstín dle kódu RAL či NCS. Součástí systému jsou i rohové kazety, standardní i netradič-
ní lemovací profily, speciální šikmé kaze-
ty do štítů atd., to vše je navrženo 
s maximální pečlivostí a citem, dodávají-
cí fasádě elegantní vzhled. Fasádní systé-
my Lindab jsou vhodné pro realizaci 
průmyslových a obchodních center a své 
místo mají i v občanské výstavbě. 

Kazety jsou vyrobeny z kvalitní švéd-
ské oceli tl. 1 mm. Montáž se provádí na 
ocelové latě pomocí samořezných šroubů 
s roztečí 600 mm. Jedná se o skryté kot-
vení, kdy jsou šrouby zakryty další kazetou. Každá kazeta je opatřena vlastním identifikačním 
číslem, což výrazně usnadňuje montáž kazet na fasádu dle kladečských plánů. Pro přípravu mon-
tážní dokumentace vyvinula společnost Lindab unikátní software, který umožňuje rychlý a přesný 
návrh opláštění. Díky tomu lze již od prvotního zpracování poskytnout architektovi a investorovi 
velmi přesnou představu o finálním vzhledu fasády a ceny. 

Odzvonilo klasickým zářivkám? 
Šetřit energii už jednodušší ani být nemůže – stávající světelné instalace s klasickými 36W zářiv-

kami T8 a tlumivkami je nyní možné nahradit úspornou diodovou technologií prostřednictvím 
vysoce výkonného modelu OSRAM T8 Substitube. OSRAM jako první významný výrobce vyvi-
nul LED zdroj světla, který umožňuje velice snadno nahradit zářivky T8 s konvenčními předřadní-
ky úsporným LED diodovým modelem s dlouhou životností. Ta dosahuje až 50 000 hodin, čímž 
snižuje podstatným způsobem i nároky na údržbu. Model T8 Substitube přináší na jedno svítidlo 
až 50 % úsporu energie. Úroveň osvětlení při použití T8 Substitube je přitom srovnatelná s úrovní 
osvětlení reflektorových zářivkových svítidel. Ekologicky šetrný je model T8 Substitube nejen 
díky svému úspornému provozu – neobsahuje totiž žádnou rtuť, a proto vyhovuje normě RoHS. 

Model T8 Substitube se hodí do prostor, kde svítidla svítí velmi dlouho, například v oblastech 
průmyslové výroby, případně jako osvětlení podzemních garáží apod. V takových případech se 
díky úspornému provozu investice do nových diodových zářivek vrátí už za necelé dva roky. 

Zaměření střechy ze země 
Přesně změřit nepřístupné části budovy může být někdy velice kompliko-

vané a v některých případech to vyžaduje i značnou námahu, či dokonce 
nutnost využití horolezeckého vybavení. Pokud nejsou k dispozici přesné 
plány daného objektu, stává se zjišťování některých rozměrů téměř nadlid-
ským výkonem. Společnost Leica nyní přichází na český trh s přístrojem, 
který to vše zvládne ze země. Leica DISTO D8 umí na dálku přeměřit roz-
měry budovy či střechy a velice rychle dodat přesné výsledky. 

Nejčastější problémy jsou například se zaměřením střechy. Není tedy 
náhodou, že toto zařízení začala do České republiky dovážet právě společ-
nost Soleg, zabývající se fotovoltaickými systémy a solární energií. „Při 
navrhování fotovoltaické elektrárny na střechu domu je samozřejmě přesné 
zaměření střechy klíčové. Potřebujete znát její rozměry, orientaci i sklon. 
Leica DISTO to vše udělá za vás, aniž byste museli někam lézt,“ vysvětluje 
Filip Malán ze společnosti Soleg. 

Leica DISTO D8 měří na vzdálenost 0,05 až 200 metrů a to s přesností na 
1 mm. Sklony pak měří s přesností 0,1°. Přístroj je vybaven digitálním za-
měřovačem se 4krokovým zoomem, barevným displejem velikosti 2,4”, Bluetooth a mnoha další-
mi funkcemi. Největším efektem při použití přístroje Leica Disto D8 je velká úspora času. 
„V našem oboru jde o skvělého pomocníka zejména pro rychlé zajištění přesných podkladů při 
tvorbě nabídek,“ dodává Filip Malán. 
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